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 Vaksdal kommune  

  
  
 

SAKSPAPIR 
 
Saksnr Utval Type Dato 

104/2016 
 

Kommunestyret PS 12.12.2016 
 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 
Sølvi Legård FA - K20, TI - &29 16/1623 
 
 
INTERPELLASJON TIL KOMMUNESTYRET 121216 FRÅ MDG - BUSTADUTVIKLING I VAKSDAL  
 
 
 
Frå MDG Vaksdal ligg det føre slik interpellasjon: 
 
For stimulere til økt tilflytting i deler av kommunen, fremmer MDG Vaksdal forslag om salg av 
boligtomter. 
 
Vi ønsker å la utvalgte tomter i kommunens eie legges ut til salg under markedspris, for å stimulere til 
mer boligbygging i Vaksdal. 
 
Om vi kunne for eksempel lagt ut 10 tomter â 50 000 kroner, øremerket boligbygging og med klausul 
om byggestart innen 2år. 
 
Avsetter vi noen midler til å kjøpe utvalgte tomter fra private i tillegg, under samme vilkår, vil 
kommunen være med å påvirke utviklingen og fortettingen av områder i Vaksdal. Både estetisk og 
geografisk. 
 
Eldreboliger, klyngetun, felles gårdsdrift og lignende, er aktuelle prospekter kommunen kan være 
med å påvirke til befolkningsvekst, boligutvikling og boligmønster i vår kommune. 
 
MDG har ikke fremmet noen konkret forslag til vedtak, men håper at vi kan jobbe frem noen på 
vegne av et samlet kommunestyre i løpet av 2017. 
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SAKSPAPIR 
 
Saksnr Utval Type Dato 

105/2016 
 

Kommunestyret PS 12.12.2016 
 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 
Sølvi Legård FA - K20, TI - &29 16/1623 
 
 
INTERPELLASJON TIL KOMMUNESTYRET 121216 FRÅ MDG - EVALUERING AV KLIMAPLAN  
 
 
 
Frå MDG Vaksdal ligg det føre slik interpellasjon: 
 
MDG Vaksdal fremmer følgende forslag til vedtak i kommunestyret 12.Desember 2016; 
 
"Klimaplanen til Vaksdal gikk ut i 2015. 
Fremmer derfor forslag om at den blir tatt opp til evaluering." 
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SAKSPAPIR 
 
Saksnr Utval Type Dato 

106/2016 
 

Kommunestyret PS 12.12.2016 
 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 
Sølvi Legård FA - K20, TI - &29 16/1623 
 
 
INTERPELLASJON TIL KOMMUNESTYRET 121216 FRÅ MDG - NYTT OG STØRRE 
OPPDRETTSANLEGG PÅ STAVENESET  
 
 
 
Frå MDG Vaksdal ligg det føre slik interpellasjon: 
 
Det ble påmontert en ny og større seksjon på oppdrettsannlegget på Stavenes en natt i forrige uke. 
Anlegget er nå dobbelt så stort som før dette skjedde 
 
MDG Vaksdal ønsker på vegne av folk i nærområdet å få oppdatert informasjon om hvilke planer som 
foreligger for dette anlegget. 
 
Det har vært mye støy og arbeid pågående om natten med skjemmende alarmer og lys for de som 
bor i nærområdet.  Med jevne mellomrom flyter det også endel gule klebrige klumper rundt på 
fjorden som stammer fra anlegget. Hva er dette for noe? 
 
Nevnte anlegg har vært kritisert for en tid tilbake i blant annet BT for høy grad av fiskedød. 
 
Overdreven bruk av for eksempel Diflubenzuron utgjør en helserisiko for konsumenter og 
lokalmiljøet ettersom giftstoffene kan overføres til mennesker.  
 
Intensiv lakseoppdrett i overfylte merder og med utstrakt antibiotikabehandling, fører til en 
fiskeindustri der skadelige stoffer potensielt kan spres til forbrukere og føre til økt forurensning i 
fjordene der merdene ligger. 
 
Ingenting har blitt gjort fra norske myndigheter til tross for advarsler utstedt av andre land.  
 
Mattilsynet konkluderer i sin årsrapport med at fiskehelsen og fiskevelferden har blitt dårligere på 
generelt grunnlag, også i nærområdene rundt oppdrettsanlegg.  
I årsrapporten står det at næringen ikke har klart å tilpasse seg utfordringene med lakselus. 
 
Bruken av legemidler for å begrense luseproblemene har økt, noe som samtidig fører til at lakselusen 
blir stadig mer resistent.  Dette får store konsekvenser for nærområdene der oppdrettsanleggene 
ligger. 
 
MDG Vaksdal ønsker å få klargjort hvilke legemidler som brukes ved anlegget på Stavenes og hvilke 
mengder det er snakk om. 



Vi ønsker også svar på hvordan denne prosessen foregår og hvordan lusemidler  
håndteres etter de er blitt brukt. 
 
MDG Vaksdal stiller seg kritisk til en utvidelse av anlegget på Stavenes for det er tettheten av fisk og 
de enorme mengdene av oppdrettsfisk som er årsaken til at det blir mer lakselus og mere bruk av 
antibiotika. 
 
Vi mener også at anlegget må få lukkede merder slik at medisiner, avfallsstoffer og annet fra 
oppdrettsnæringen ikke forsetter med ukontrollerte utslipp i fjorden. 
 
Vi lurer også på hvilket fokus det er på dyrevelferden ved dette anlegget? 
Dyrevelferdsloven er krystallklar på at dyr skal holdes i tråd med sine adferdsbehov. 
 
Vi har også hørt flere ganger at oppdrettsanlegget utenfor Stavenes kun ligger der midlertidig. 
Er det da riktig med en utvidelse? 
 
Er det mulig at de som drifter dette anlegget, kan informere kommunestyret om hva som er planene 
her ute, samt hva de tenker om driften fremmover. 
 
Det hadde vært flott om det var mulig å få en representant til å komme å informere oss om dette i et 
kommunestyremøte. Dette er en sak som bekymrer mange i Vaksdal og ellers. 
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SAKSPAPIR 
 
Saksnr Utval Type Dato 

107/2016 
 

Kommunestyret PS 12.12.2016 
 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 
Sølvi Legård FA - K20, TI - &29 16/1623 
 
 
INTERPELLASJON TIL KOMMUNESTYRET 121216 FRÅ MDG - OVERSYN OVER BRUK AV 
GRANULATER VED KUNSTGRASBANAR I VAKSDAL  
 
 
 
Frå MDG Vaksdal ligg det føre slik intepellasjon: 
 
Granulater er små plastkuler som brukes som underlag i kunstgressbanene for å myke dem  
opp. På den måten blir disse banene litt mer som vanlige gressbaner under bruk. 
 
Vinterbrøyting av kunstgressbaner freser bort snøen og opp plastgranulatene. 
De havner i fotballskoene og i klær under trening. 
Det som havner utenfor selve "gressmatten" havner etterhvert i bekker eller avløpssystemet og til 
slutt i fjorden. 
 
Flere ulike typer gummi brukes i framstillingen av granulat, blant annet kasserte bildekk.  
Ifølge Norsk Dekkretur går det med cirka 100 tonn granulat per kunstgressbane.  
Det tilsvarer brutto 140 tonn med kasserte dekk. 
Over en periode på 100 år, vil en enkelt bane forbruke i snitt til 30 dekker med kunstgress. 
 
Miljødirektoratet anbefalte allerede i 2006 at man burde slutte å bruke oppmalte bildekk ved  
etablering av nye kunstgressbaner. Det ble begrunnet med at det inneholder en rekke helse- og 
miljøfarlige kjemikalier som kan avgis til omgivelsene.  
Blant annet er det snakk om tungmetaller, tjærestoffer og alkylfenoler, en type organiske  
løsemidler.  
 
I Vaksdal har vi bygget flere kunstgressbaner de siste årene. 
Kunstgress er et produkt med utroleg dårleg holdbarheit. 
  
Idrettsanlegg med et så enormt plastforbruk er ikkje miljøvennlege. 
  
Statens Forureiningstilsyn har kommet med en klar anbefaling om å ikkje nytte bildekksgranulat i 
kunstgressbaner.  
Det finst alternativ som sand og kork, det evigvarende naturgress 
og dette bør absolutt vurderes. 
 
MDG Vaksdal lurer på om det er mulig å få en oversikt over hvilke materialer som er brukt ved 
de forskjellige idrettsplassene her i kommunen. 



 
Det er viktig å ha en forsvarlig håndtering av granulater med tanke på forurensning av naturen. 
På Dale blant annet, ligger det en verdifull fiskeelv like ved. 
 
MDG Vaksdal lurer også på om kommunen har implementert de nye anbefalelsene fra  
miljødirektoratet og om det eventuelt gjøres miljøverntiltak per idag, i henhold til dette. 
 
MDG Vaksdal legger forøvrig følgende forslag til vedtak fram for kommunestyret; 
 
"Kommunestyret ber om en utgreiing for å hindre spredning av bildekksgranulat i naturen, forsvarlig 
avhending av utslitte baner og reduksjon i plastforbruk for alle kunstgressbaner i  
kommunen." 
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